
Tradicionalno prvomajsko sre
čanje Litijanov v počastitev 
praznika dela je bilo tudi 
letošnje leto na Sitarjcvcu (slika 
spodaj). Priložnostni govor je 
imel član predsedstva Zveze 
sindikatov Jugoslavije Marjan 
Orožen, v katerem je opozoril 
tudi na najaktualnejša družbena 
dogajanja v naši družbi.
Za svečani del prvomajske pro
slave so poskrbeli pevci Lipe in 
Sindikalni pihalni orkester, za 
zabavni del pa Veseli Zasavci, 
pa tudi obiskovalci sami.

Z letošnje proslave 50-letnice ustanovnega kongresa KPS, v Trbovljah

V tej številki:
S Inovatorji ne mirujejo. Dostikrat smo ugotavljali, da je pri nas 

premalo inventivnih in koristnih predlogov, vendar sc jih počasi le nekaj 
nabere. Prav bi bilo, da bi člane komisije za inovacije še bolj zaposlili. 
Tokrat so obravnavali pet predlogov in jih dajejo delavskemu svetu v 
obravnavo in sprejem.

• Vpliv novosti na finančni uspeh delovne organizacije glede na 
vrednotenje sredstev, ter ugotavljanje in razporejanje dohodka — na 3. 
strani.

• Vse za lepše okolje. Razgovor z direktorjem Komunale Litija, 
Janezom Bašem in še z nekaterimi našimi delavci, o tej večni temi.

• Kadrovske novice in varstvo pri delu

• Razdeljena so letovanja v naših počitniških domovih. Tudi letos 
niso vsi dobili željeni termin.

50 let Čebin
Ustanovni kongres Komunistične partije Slovenije je vsekakor eden naj

važnejših dogodkov v zgodovini slovenskega delavskega gibanja in naše 
socialistične revolucije.

Sklep o organizaciji komunistične partije na Slovenskem oz. o ustano
vitvi KP Slovenije je bil sprejet že 1934. leta vendar je do ustanovnega 
sestanka prišlo šele leta 1937.

V času čebinskega kongresa je v Sloveniji delovalo okrog 250 komunistov. 
Toda ti so imeli veliko somišljenikov med kmeti in delavstvom, to pa 
predvsem zaradi pravilnega odnosa do razrednega vprašanja, nacionalne in 
kmečke politike.

Pomen kongresa še najbolj osvetljuje misel Milana Kučana: »Program 
ustanovnega kongresa KPS je zaradi širine, demokratičnosti in človečnosti 
komunistom omogočil, da so s svojo pobudo aktivno sodelovali v usklajeva
nju osvobodilnih idej in naporov naprednih sil slovenskega naroda, spodbu
dili nastanek OF in nato širokega narodnoosvobodilnega gibanja ter v 
njegovem demokratičnem krilu skupaj z drugimi naprednimi silami ustvarili 
pogoje za socialistično vsebino slovenske družbe.«

Proslave ob 50-letnici Čebin seje udeležila tudi delegacija borcev, mla
dine in predstavnikov družbenopolitičnih organizacij iz Litije. V Trbovljah, 
kjer je bila proslava, se je pokazalo, da je partija še vedno sposobna zbrati 
veliko število ljudi, blizu 15000 se jih je bilo zbralo na ljudskem zborovanju.

Slavnostni govornik je bil Stanc Dolanc, ki je opisal pot partije od 
začetkov do današnjih dni, pri čemer ni mogel mimo aktualnih problemov 
tega trenutka. Poudaril je, da smo se Slovenci kot samostojen narod uvelja
vili šele v Jugoslaviji in da so vse teze, ki temu nasprotujejo, nesprejemljive in 
utopične. Seveda pa je treba tudi slovenskemu narodu zagotoviti nemoten 
družbeni in gospodarski razvoj.

Na koncu smo si ogledali tudi zgodovinske Čebine, kamor so prišli tudi 
gostje iz vse Jugoslavije, ki so prisostvovali proslavi. Stavba sicer nima 
nekdanje oblike, ohranila seje le kmečka izba, v kateri je potekal kongres. V 
prostoru, neposredno ob spominski sobi, so predstavljeni pomembni mejniki 
v življenju slovenskega naroda, od 1937 do ustanovitve OF.

Čebine, gorska vasica, ki leži več kot 700 m visoko v hribovju med 
Zagorjem in Trbovljami je lahko tudi cilj prijetnega nedeljskega izleta, 
posebno sedaj, ko je vsa narava v razcvetu. Iz te višine je prelep pogled na 
zagorsko in trboveljsko kotlino ter ostale zasavske kraje. (Skico Čebin in 
okolice objavljamo na 2. strani.)

A. K.
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50 let Čebin

Pred desetimi leti na Čebinah: Miha Marinko in Bar- 
ličeva mama pred njeno domačijo, v kateri je bil leta 
1937 ustanovni kongres KPS. Na Čebinah

Miha Marinko med novinarji pred desetimi leti na Čebinah — ob 40-letnici ustanovnega kongresa KPS

Ob dnevu mladosti

Kako doseči 
samostojnost, 
množičnost 

in frontnost?
Pogoj za dosego teh ciljev je ure

sničitev načela, da so cilji mladih, 
cilji zveze socialistične mladine. To 
pa pomeni, da mora zveza socialis
tične mladine postati tribuna izra
žanja in kresanja različnih mnenj, 
idej in razmišljanj. V njej se morajo 
izražati interesi vseh mladih, ne le 
tistih, ki so formalno organizirani v 
osnovnih organizacijah ali kot člani 
različnih družbenih organizacij in 
društev. Zveza socialistične mla
dine se mora otresti vztrajanja na 
monolitnosti in sektaškemu odnosu 
tudi do ostalih delov mladih. Mogla 
bi postati prostor za demokratične 
in argumentirane razprave, za spo
padanje različnih teorij in koncep
tov različnih oblik neformalnega 
delovanja mladih. Vsi ti raznovrstni 
interesi, želje in potrebe pa se 
morajo znotraj zveze socialistične 
mladine usklajevati na najširši 
idejni osnovi — pripadnosti, boju za 
razvoj socialističnega samouprav
ljanja

Različni interesi mladih se v zvezi 
socialistične mladine ne smejo filt
rirati, ampak se morajo neposredno 
stekati v celoten politični sistem 
samoupravnega odločanja, zlasti v 
SZDL kot najširši prostor za 
izražanje in uveljavljanje različnih 
interesov. Uveljavljanje interesov 
mladih zahteva razvijanje sistema 
marksističnega in idejnopolitičnega 
izobraževanja, ki bo mlade obogatil 
z marksistično teorijo kot pogojem 
za uspešno spoznavanje vzrokov in 
posledic specifičnega in med seboj 
različnega položaja posameznih 
delov mladine.

Novi odnosi morajo v zvezi socia
listične mladine sprožiti proces 
preseganja starih in že preživelih 
metod dela, ter razvijanje sodobne
jših in strokovnih pristopov v vseh 
okoljih, kjer mladi živijo in delajo. 
Vkalupljenc oblike dela morajo 
zamenjati različne odprte in demok
ratične sekcijske oblike dela. Sek- 
taštvo, zaprtost, neinformiranost in 
različne »kuhinje« morajo zame
njati odprtost, javnost, argumenti
ranost, demokratičnost in seveda 
odgovornost, v kateri sc bo lahko 
vključil vsak mlad človek.

Ključnega pomena za uresniče
vanje frontnosti zveze socialistične 
mladine je torej pravilno razume
vanje in praktična realizacija dia
lektične povezanosti med organizi
ranostjo in vsebino dela, ter cilja in 
poti za njegovo doseganje. Zveza 
socialistične mladine frontnosti ne 
bo dosegla z mnenjem forme, 
ampak predvsem z mnenjem in pri
lagajanjem vsebine dela, ter odno
sov problemom in potrebam mlade 
generacije v danih objektivnih 
pogojih.

Ivan Žičkar
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Vpliv novosti na finančni uspeh delovne organizacije glede 
na vrednotenje sredstev, ter ugotavljanje in razporejanje dohodka
S 1. januarjem je začel veljati novi zakon o celotnem prihodku in dohodku, ki bo 

bistveno vplival na številne postavke v bilanci uspeha že v 1. trimesečju letošnjega 
leta, še večji vpliv pa bo imel na bilanco stanja na koncu leta.

Zaradi zahtevnosti tematike je zakonodajalec določil, da se novi obračunski 
sistem izvaja postopno. Vrednotenje in oblikovanje celotnega prihodka se izvaja 
že od januarja dalje, spremembe ki zadevajo področje delitve in sicer na področju 
davčnega sistema, zadovoljevanju družbenih potreb, oblikovanju sredstev za 
osebne dohodke in področje skupne porabe pa se bo začelo izvajati s 1. 7. 1987 
dalje.

Bistvo novega obračunskega sistema je:
1. Zagotoviti realnejše izkazovanje sredstev in dohodka v razmerah inflacije,
2. uvesti nekatera nova načela v razporejanju dohodka in
3. odstraniti nekatere sistemske napake v dosedanjih zakonih, ki urejajo to 

področje.

Novi obračunski sistem bazira na povezavi bilance stanja in bilance uspeha, 
zato je potrebno spremembe analizirati v obeh bilancah.

Spremembe v pogledu vrednotenja sredstev vnašajo povsem spremenjeno 
tehniko obračunavanja s katero se bo izločilo vpliv inflacije na posamezne 
postavke bilanc. Z vrednotenjem (revalorizacijo) osnovnih sredstev, realizacije, 
porabe sredstev, amortizacije in zalog reprodukcijskega materiala se bo doseglo:
— da bo ostala nominalna vrednost premoženja delovne organizacije kljub 

visoki stopnji inflacije neokrnjena in
— da se onemogoči vpliv inflacijskih učinkov na dohodek oz. da bo velikost 

dohodka odvisna samo od naših poslovnih odločitev.
Po ocenah načrtovalcev novega zakona se bo zaradi tega zmanjšal dohodek v 

DO to pa bo vplivalo na znižanje osebne in skupne porabe.
Zmotno bi bilo misliti; da bo novi obračunski sistem na hitro vplival na 

upočasnitev rasti inflacije. Nasprotno, v prvem obdobju sprovajanja novega 
sistema bodo kolektivi skoraj gotovo želeli nadoknaditi zmanjšanje dohodka z. 
višjimi cenami svojih izdelkov.

Gledano na daljši rok pa bo zanesljivo prišlo, da bo novi sistem vplival na 
inflacijo, ki se bo upočasnila zaradi omejene osebne, skupne in splošne porabe, 
ker bo prišlo do manjšega povpraševanja ter s tem uravnavanja povpraševanja s 
ponudbo.

Vpliv delovanja novega obračunskega sistema smo ugotovili že pri izdelavi 
periodičnega obračuna za letošnje I. trimesečje. Poseg v oblikovanje celotnega 
prihodka ni bil velik in je vplival zgolj na zmanjšanje prihodkov na račun obresti. 
Do sedaj smo lahko vnesli v celotni prihodek vse obresti, ki smo jih prejeli v 
obliki plačila, sedaj pa smemo vnesti oblikovanje v celotnega prihodka samo 
realne obresti t.j. tisti del obresti, ki so nad rastjo maloprodajnih cen proizvodov. 
Za I. trimesečje je veljalo, da so realne obresti samo tisti del obresti nad 60%.

Večji vpliv pa je dosežen z novim zakonom na porabljena sredstva. Zaradi 
vrednotenja uporabljenih zalog in amortizacije so se porabljena sredstva 
povečala za 636 milj. din. Poleg tega so se povečali tudi stroški zaradi revaloriza
cije le-teh v realiziranih proizvodih za 172 milj. din. poleg tega pa smo'morali tudi 
revalorizirati prodani material in odpadke za 9 milj. din. Novi predpisi tudi 
določajo, da moramo v breme porabljenih sredstev odpisati vse terjatve, ki niso 
plačane v roku 60 dni.

Na osnovi vseh navedenih povečanj so porabljena sredstva večja v globalu za 
834 milj. din. Novi obračunski sistem pa izloča iz porabljenih sredstev vse obresti 
za sposojeni denar. Zaradi tega so se porabljena sredstva zmanjšala za obresti od 
sposojenega denarja v vrednosti 446 milj. din in za negativne tečajne razlike za 
220 milj. din. Zaradi vrednotenja sredstev in novih določil zakona so porabljena 
sredstva v I. trimesečju večja za 168 milj. din in za toliko je tudi manjši doseženi 
dohodek.

Pri ugotovitvi dohodka smo izdelali obračun tudi na osnovi preteklega sistema. Iz 
primerjave je razvidno, da bi po starem obračunu bil dohodek večji za 73%, po 
novem obračunu pa je večji samo za 50%.

Do tu je omenjen le manjši del revalorizacije sredstev. Mimo obračuna se 
revalorizirajo še ostale postavke n. pr. revalorizacija sedanje vrednosti osnovnih 
sredstev; ta učinek revalorizacije znaša 852 milj. din. Učinek revalorizacije 
surovin in materiala, drobnega inventarja in embalaže znaša 897 milj. din. 
revalorizacija proizvodnje in gotovih proizvodov znaša 259 milj. din in revalo
rizacija amortizacije 51 milj. din. Med revalorizacijske prihodke se štejejo tudi

obresti od dinarskih terjatev do 60% kar znese 127 milj. din. Med revalorizacijske 
prihodke se prištevajo tudi revalorizacija porabljenega repromateriala na osnovi 
katere so se že tudi povečali stroški v porabljenih sredstvih. Skupno vsi revalo
rizacijski prihodki znašajo v I. trimesečju 2.783 milj. din kar je ogromen znesek če 
ga primerjamo z doseženim celotnim prihodkom v I. trimesečju.

Poleg revalorizacijskih prihodkov se ugotavljajo tudi revalorizacijski odhodki, 
katere predstavljajo obresti do 60% v višini 448 milj. din in negativne tečajne 
razlike od vseh inozemskih kreditov za osnovna in obratna sredstva, ki so znašale 
v I. trimesečju 804 milj. din.

Razlika med revalorizacijskimi prihodki in revalorizacijskimi odhodki znaša 
1.531 milj. din in se bo uporabila za pokritje inflacijskega razvrednotenja našega 
premoženja. Na osnovi predpisov smo izračunali, da je bilo inflacijsko 
razvrednotenje našega premoženja 21% v prvih treh mesecih in, da moramo naše 
premoženje nominalno nadomestiti na račun revalorizacijske razlike za 589 milj. 
din.

V kolikor bi bila razlika med revalorizacijskimi prihodki in odhodki manjša od 
potrebne nadomestitve našega premoženja bi morali še dodatno povečati stroške 
in s tem bi se zmanjšal dohodek. VI. trimesečju nam tega ni bilo potrebno storiti, 
ker so inflacijski učinki dovolj veliki za kritje razvrednotenja premoženja.

Novi obračunski sistem močno posega tudi v delitvena razmerja, ki se pa pri 
delitvi dohodka v I. trimesečju še niso uporabila. Po novem sistemu se bo 
razporejal dohodek:

— za obveznosti, ki niso odvisne od ustvarjenega dohodka,
— za obveznosti, ki so odvisne od velikosti ustvarjenega dohodka in
— za čisti dohodek.
Do sedaj smo kot obveznosti dohodka plačevali za osnovno zdravstveno 

varstvo in prispevek za invalidsko in pokojninsko zavarovanje. Po novem se ta 
dva prispevka izločata kot obveznosti iz dohodka in se prenašata na osebne 
dohodke. Morda bo prenešena še katera obveznost, ki smo jo sedaj plačevali iz 
dohodka v čisti dohodek. To pa pomeni, da se bo plačala šele po zaključnem 
računu pod pogojem, da bo ustvarjeno dovolj čistega dohodka.

Novi sistem določa spremembe pri oblikovanju osebnih dohohodkov. Osebni 
dohodek se bo oblikoval iz dveh delov in sicer, na osnovi živega dela in na podlagi 
uspehov gospodarjenja z družbenimi sredstvi.

Sredstva za osebne dohodke iz naslova živega dela se bodo oblikovala mesečno 
na podlagi osebnega prispevka, ter po določilih samoupravnega sporazuma v 
DO.

Osebni dohodki, ki bodo temeljili na osnovi uspeha z gospodarjenjem z 
družbenimi sredstvi pa se bodo oblikovali le na podlagi periodičnega obračuna iz 
katerega bo razvidno, če je tudi dejanski uspeh z gospodarjenjem dosežen.

Sprememba bo tudi v pogledu skupne porabe, ki se bo delila na dva dela in 
sicer na skupno porabo, ki ima značaj tekoče porabe, zato jo bomo v bodoče 
oblikovali na enak način tekoče mesečno iz bruto osebnega dohodka kot danes 
plačujemo dajatve iz osebnega dohodka. Za tekočo skupno porabo štejemo 
regres za letni, dopust, jubilejne nagrade in odpravnine. Iz bruto osebnih 
dohodkov se bodo po novem krile tudi potrebepolegosnovnega izobraževanja in 
socialnega varstva še za osnovno zdravstveno varstvo, ter za invalidsko in 
pokojninsko zavarovanje. Drugi del skupne porabe kamor spada tudi del za 
stanovanjske namene pa se bo oblikoval šele po zaključnem računu ko se bo 
ugotovilo, če je dovolj ustvarjenega čistega dohodka za formiranje sklada skupne 
porabe za namene ki smo jih že do sedaj izplačevali iz sklada skupne porabe in za 
stanovanjske namene. V kolikor DO ne bo ustvarila dovolj čistega dohodka, da 
bi lahko zadostila navedenim potrebam, potem jih tudi ne bo mogla financirati.

Ostali čisti dohodek se bo še namenjal za rezerve delovne organizacije in ostale 
namene.

V primeru, da delovna organizacija ustvari premalo dohodka, da bi krila vse 
potrebe, se bo pokrivalo iz dohodka najprej živo delo, temu bodo sledile 
obveznosti, ki niso odvisne od ustvarjenega dohodka in šele nato ostale potrebe. 
To je tudi precejšnja novost v primeru z dosedanjim sistemom.

Kako bo učinkoval novi obračunski sistem na naše poslovanje bomo lahko 
šele ugotovili na koncu leta, ko bomo delali zaključni račun za poslovno leto 
1987.

V nobenem primeru pa nas novosti novega obračunskega sistema ne smejo zavesti, 
da ne bi vztrajno delovali na aktivnostih za povečanje proizvodnje, produktivnosti in 
dohodka, kar bo tudi v bodoče in še bolj kot doslej, podlaga za oblikovanje osebnih 
dohodkov in krepitev materialne osnove delovne organizacije.

Andrej Kralj

Predlog za nagraditev inventivnih predlogov
Na seji je komisija za inovacije obravnavala pet predlogov. V skladu s 

samoupravnim sporazumom o izumih, tehničnih izboljšavah in koristnih predlo
gih, predlaga komisija za inovacije naslednje pavšalne odškodnine. Delavskemu 
svetu predlagamo, da odobri nagrade za naslednje inventivne predloge:

Koristni predlog 1/87: Na flyerjih 
Krušik, v oddelku sintetike, je bilo z 
obstoječimi motorji in jermenicami 
nemogoče doseči odvajalno hitrost 
stroja, ki bi bila usklajena s 
predhodnimi pasažami strojev. Da 
bi se hitrosti lahko vskladile, smo 
ustrezno predetali pogon in se s tem 
izognili nakupu dragih motorjev z 
manjšimi vrtljaji. Avtor predloga: 
remont predpredilnice. Predlog na
grade: 50.000 din.

Koristni predlog 2/87: Na flyerju 
9A je prihajalo do velikih zastojev 
zaradi pomanjkanja cevk. Da bi se 
temu izognili, smo izdelali plastične 
nastavke za vretena. Avtor predloga: 
remont predpredilnice. Predlog na
grade: 20.000 din.

Koristni predlog 3/87: Na OE str
oju Ingolstadt prihaja večkrat do 
navitja prediva na odvajalni valj in 
do poškodbe ohišja. Da bi se izognili

popravilu ohišja, ko stroj ne obra
tuje, smo izdelali pripravo, s katero 
ravnamo ohišje med obratovanjem 
stroja. Avtor predloga: remont pred
predilnice. Predlog nagrade: 10.000 
din.

Koristni predlog 4/87: Na flyerjih 
Platt prihaja do tega, da vodilo 
jermena poškoduje jermen. To 
povzroča slabši tek stroja in poškod
bo jermena. Da bi to pomanjkljivost 
odpravili, smo izdelali vodilo z valji, 
po katerih teče jermen. Avtor 
predloga: remont predpredilnice. 
Predlog nagrade: 50.000 din.

Koristni predlog 5/87: Na prstan- 
čnih strojih 47B, 48B so bila vretena 
izrabljena in so nalegala na zavore. 
Zaradi nezadostnih vrtljajev tudi 
preja ni imela predpisanih zavojev.

Po mojem predlogu smo spodnji del 
jermeničke na vretenu skrajšali za 
1,5 mm in s tem dosegli normalen 
tek vreten. Avtor predloga: Jože 
Nejedly. Predlog nagrade: 30.000 
din.

Predsednik komisije 
za inovacije: 

Andrej Štritof
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Pomlad je pregnala zimo in sneg je skopnel. Skopnele pa niso 
smeti, ki so jih nevestneži mirno odmetavali povsod, saj so ob 
sneženju kmalu »izginile«. Vse to pa pride enkrat na dan. Zaradi 
zime ostanejo še druge nevšečnosti — pesek na ulicah; potolčeni 
robniki pločnikov, ki jih poškodujejo med pluženjem snega, zaradi 
soljenja, so pa tudi drugi vzroki, se posušijo posamezni grmiči, živa 
meja ob cestah in še bi lahko naštevali. Res je, da bi bilo vsega tega 
lahko manj, če bi vsi pazili na čistočo, red in snago — vsega pa s tem 
le ne bi preprečili. Za to skrbijo delavci podjetja Komunala. O tem 
sem se pogovarjal z direktorjem tega podjetja, Janezom Bašem. 
Povedal je:

»Vsa dela, ki jih opravljamo, so v 
letnem načrtu opredeljena. Tudi fi
nančno, le da je to stanje vedno težje 
napovedovati zaradi situacije kakršna 
je. Vsekakor naredimo vse, kar 
moremo in moramo. Največ dela z 
urejanjem javnih mestnih površin — 
ulice, parki, otroška igrišča — opra
vimo spomladi, to predvsem iz 
finančnega vidika, saj je kasneje vse 
dražje in z načrtovanimi sredstvi bi 
bilo manj narejenega, pa tudi iz 
biološkega vidika — sajenje dreves, 
gričev in odstranjevanje posledic zime. 
To so pretežno sezonska dela — spo
mladi urejamo, popravljamo, dopol
njujemo in čistimo — kasneje pa vse to 
vzdržujemo.

Direktor Komunale, Janez Baš

snamemo zgornjo plast in posipava
mo — peš pot s finejšim, vozne poti pa 
z bolj grobim peskom.

Tudi za parkirišča skrbimo, čeprav 
jih do sedaj ni bilo evidentiranih na 
seznamu — torej so bila izven planske 
postavke.

Tudi javna razsvetljava je naša skrb 
in sedaj postopoma to urejamo — 
izdelujemo dokumentacijo. Zlasti tuje 
zelo koristno sodelovanje s krajevnimi 
skupnostmi.

Ali je za vse dovolj denarja. Ali je vse 
plačano kar naredite oz., ali naredite kar 
je plačano?

Je. Obstojajo normativi za material 
in delo, ki so enaki tudi drugod. Pri 
cenah nas nadzorujejo ne le občinski 
temveč tudi republiški organi. Tako je 
npr. normirana cena za m2 košnje trat 
v parkih. Lani smo imeli v načrtu 
štirikratno košnjo, opravili pa smo le 
dva in polkratno in toliko tudi dobili 
plačano. Sicer pa so cene komunalnih 
storitev, »socialne« cene.

Komunalci skrbijo za vse javne površine v našem mestu, tako tudi za park 
in otroška igrišča. A'a sliki park na Stavbah.

Letos dajemo malo več poudarka 
zelenim površinam — zasadili smo še 
nekaj dreves ob cesti proti Kegljišču in 
nekaj na Graški Dobravi, posadili 
smo nove grmiče, živo mejo, kjer je 
bila uničena. V celoti smo morali žive 
meje tudi močno pristriči, ker je bilo 
veliko polomljenega. Za taka dela se 
seveda posvetujemo s strokovnjaki, pa 
tudi s prebivalci posameznih krajev
nih skupnosti.«

Ali imate zaposlenega vrtnarja?
»Žal ne. Lani smo to delovno mesto 

trikrat razpisali pa ni bilo odziva. Tudi 
dve domačinki sta končali tovrstno 
šolanje, pa se nista želeli zaposliti pri 
nas.

Dela v zvezi z urejanjem javnih pov
ršin opravljajo poleg nekvalificiranih 
delavcev še električarji, šoferji ko gre 
za konkretnejša in strokovna dela. 
Spomladi je okrog deset ljudi stalno 
na terenu, se pa menjavajo, saj imamo 
na skrbi še druge zadeve kot so odvoz 
smeti in drugo.«

Kaj pa smetnjaki? Zdi se mi, da jih 
primanjkuje.

»Namestili smo nekaj novih zabojč
kov za odpadke, vendar na stara 
mesta, kjer so se stari izrabili. Največ 
okvar na smetnjakih povzročijo obča
ni, kijih zaradi objestnosti snemajo ali 
pa kar trgajo. Zelo hitro se polomi 
mehanizem za pripenjanje, tega pa je 
težko popraviti. Smetnjake praznimo 
enkrat tedensko.«

Kako pa je s cestami?
»Skrbimo za mestne ulice v Litiji in 

Šmartnem in to vse leto. Pozimi, zim
ska služba, spomladi pa čiščenje in 
ostalo vzdrževanje. Nekaj je še maka
damskih ulic — del Ceste zasavskega 
bataljona, Topilniška, Predilniška, 
Pokopališka, na Frtici, Sitarjevška, 
Trg na Stavbah, Ježa, Rudarska cesta, 
Partizanska pot in še katera. Za te 
skrbimo drugače. Pozimi in ko 
popusti mraz jih najprej za silo zakr
pamo, zasujemo luknje, kasneje po-

Mi smo zgolj komunalno podjetje in 
Litija ni gospodarsko dovolj močna, 
da bi si privoščila večji komunalni 
standard, zato so naši delavci ogroženi 
— še bolj v tem času, ko nam nove 
zakonske zahteve omejujejo osebni 
dohodek glede na poslovne rezultate. 
Teh pa ne moremo povečevati — ker 
smo pač izključno komunalno podje
tje.

Pred leti je iz Komunale nastala 
gradbena delovna organizacija, in 
komunalna dejavnost je bila odrinjena

za lepše okolje

ElijJ|:
Urejena Savska obala dosti prispeva z.al<ši videz Lilije. Na sliki: pogled z desnega 
brega reke Save.
na stranski tir. Prinašala je le izgubo in 
ljudje s takratnimi storitvami niso bili 
zadovoljni. Sedaj se to izboljšuje, saj 
se kot samostojna, zgolj komunalna 
delovna organizacija, lahko dovolj 
posveti našemu delu.

Kakša dela za lepše okolje so sedaj 
pred vami?

Ko bo vse zasajeno, počiščeno, 
pridejo na vrsto klopi in igrala na 
otroških igriščih. Tudi v Šmartnem 
urejamo javne površine.«

In še na koncu?
»Naj dodam k vsemu še to, da nas 

veseli vse večje sodelovanje krajanov 
— prebivalcev Litije in Smartna, ki

nizirali mladinci, starejši pa nismo 
sodelovali. Sama mečem smeti v sme
tnjake, opažam pa, da zlasti majhni otr
oci, ko pridejo iz trgovine, odmetavajo 
papirčke kjer se jim zdi. Včasih nastane 
nesnaga tudi ob posodah za smeti, ker 
te ne odpeljejo vedno pravočasno.«

Ivan Antonič — remont sukalnice — 
stanuje na Graški Dobravi.

»Komunalci so zasadili novo drevje 
na Graški Dobravi, in to le okrasno 
drevje. Zakaj ne bi bilo to drevje 
takšno, da bi kaj rodilo in bi imeli 
otroci kaj veselja. Mislim, da ne bi 
vsega polomili, saj jih ne bi nihče 
preganjal.

Problematično pa je smetišče v 
Ponovičah. Preslabo zakopane smeti 
narasla Sava odnaša proti Zagorju in 
so jih vse veje polne. Lepo pa je 
urejeno bivše smetišče ob Ponoviški 
cesti. Sploh ni videti, daje to kdaj bilo. 
To je pohvalno. Naj izkoristim šepri-

jg
»Sip®

Še o zaprašenosti 
v novem

oddelku čistilnice
V novem oddelku čistilnice se 

večkrat pojavlja velika zaprašenost, 
ki presega dovoljene vrednosti, 
posebno še ob čiščenjih klime ter 
kadar klima naprave delujejo brez 
vlaženja.

Zamenjale so se že mreže v cik
cak filtrih, vendar to ni prineslo 
pričakovanega rezultata. Vsled tega 
bomo kupili nov filter, za katerega 
pa v tem trenutku ni deviz (stane 
približno 40000 DM).

A. K.

Kjer je nekoč bilo smetišče, bo sedaj rasla trava. Prostorje pripravljen tudi 
za zidavo.
nam s svojimi pobudami in predlogi 
dosti pomagajo, saj sami .ne moremo 
videti vseh problemov in pomanjklji
vosti.

Pobude dobimo bodisi direktno — 
osebno, iz krajevnih skupnosti ali pa 
na skupščinah komunalne skupnosti.
Takšnih pobud naj bo še več.

Torej, vsi skupaj vsak po svoji moči 
skrbimo za lepo okolje, za lepše 
mesto!«

In naši delavci:
Olga Resnik — sukalnica — stanuje 

na Stavbah.
»Spomladi, po snegu je ostalo vse 

polno smeti, ki pa so jih do sedaj že 
očistili. Posebno akcijo za to so orga-

Lepo urejen drevored sredi Litije..

liko — čeprav ne sodi toliko v one
snaževanje okolja — vendarle — 
tekači, rekreativci, ki vsak večer v trdi 
temi tečejo po glavni cesti proti Zago
rju, so resna ovira za promet in se 
izpostavljajo resni nevarnosti. Taje še 
večja od rahlem dežju, ko so ceste 
mokre. Promet pa je v zadnjem času 
zelo gost.«

Mirko Lovše — mojster v predpredil- 
nici — stanuje Zg. Log.

»Ko se konča Cesta zasavskega 
bataljona — makadamski del je slabo ' 
vzdrževan, se prične gozdna cesta 
skozi Prehudnik. To urejujemo sami. 
Po njej pa vozijo tudi težja vozila, če so 
železniške zapornice pokvarjene. Prav 
v ožini Prehudnika mnogi odmetavajo 
nesnago, večje kose nerabnih predme
tov in nam je pred nosom zraslo divje 
odlagališče odpadkov.«

Na žalost so odlagalci, čeprav se 
zaradi svoje nespameti ne zavedajo 
kakšno škodo povzročajo, toliko 
pametni in pazljivi, da jih ne odkrijejo. 
Če ne bi jim že pokazali! Pa je res treba 
tako?

M. M.

#

,• .

Smetišče v Ponovičah ho le še dve leti lahko sprejemalo odpadke. Kam pa 
potem s smetmi?...

...Toda ta drevesa so ogrožena. 
Takole skušajo delavci Komunale 
rešiti poškodovano drevo. Samo se 
ni razklalo.

Tudi vrtovi lahko krasijo okolje, pa še nahranijo nas. Nova drevesa so letos nasadili na Graški Dobravi... . A , ...I r 1C11UU ,! L IIC l/ t/K l/ 7 U <, </(/// U111 U lUn.SltU Ul V JU l/UlUgUl

...in ob zasavski cesti, pred Kegljiščem. Prehudnika, ob koncu Ceste zasavskega bataljona.
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V SLOVO

Stanetu
Tomšetu

Grda slutnja, ki je že dalj časa 
Živela v naših srcih, je poslala 
resničnost. Zahrbtna bolezen je 
našega sodelavca Staneta iztrgala 
iz naših vrst. Slutili smo, kaj se 
dogaja v njem. Slutili tisto, kar 
nismo v srečanju z njim nikoli 
spregovorili. Verjeli smo njemu, 
njegovi volji do življenja ter srečnej
šega in boljšega jutrišnjega dne. 
Verjel je, da se bo še vrnil na delo in 
se spoprijel z delovnimi dolžnostmi. 
Verjelje sam in mi njegovi prijatelji 
in sodelavci smo verjeli z njim.

Pred 53 leti se je rodil v številni 
delavski družini na Savi. Tudi 
otroštvo je preživel v zasavski doli
ni. Vzljubil je ta lepi del naše domo
vine in se zato nikoli ni odločil, da bi 
Živel kje drugje.

Natanko pred 29 leti, 1. maja leta 
1958 se je zaposlil v Predilnici kot 
ključavničar. Opravljal je razna 
dela, od remontnega ključavničarja 
do vodje remontne skupine. Ob delu 
je uspešno končal delovodsko šolo 
in si s tem pridobil še dodatna zna
nja, katera je razdajal med svoje 
sodelavce.

Njegove življenjske aktivnosti se 
niso odvijate le v okviru tovarne. Bil 
je aktiven tudi v društvenih dejavno
stih. Navduševal in veselil se je 
uspehov litijskih nogometašev, pre
dvsem pa je vzljubil reko Savo in kot 
tak postal zvesti in delovni član 
Ribiške družine Litija.

Šumenje reke Save je postalo 
zanj nemo. Nem in tih bo ostal tudi 
spomin nanj, ki ga bomo ohranili in 
gojili, saj bo jutri nov dan, nova 
zarja in nova noč.

ZAHVALA
ob nepričakovani, 

boleči izgubi 
našega dragega

KONRADA
BIZJAKA

se iskreno zahvaljujemo nek
danjim sodelavcem, ki so ga 
tako številno pospremili na 
zadnji poti. Posebno se zahva
ljujemo tov. Mateju Savšku za 
izrečene prelepe besede ob slo
vesu in oktetu Lipe za občute
no petje. Prisrčna hvala tudi 
sindikalni organizaciji za da
rovano cvetje. Vsem, ki ste ga 
cenili in imeli radi, iskrena 
hvala.

Branko v imenu sorodstva

Prišli — odšli v aprilu
Prišli:

Vida Koprivnikar
1. 4. 1987 Franci HRIBAR, Cesta komandanta Staneta 1, Litija, predilnica 

sintetike 3. izmena;
1. 4. 1987 Vladimir KUNST, Ribče 18, predilnica rezerva;
1. 4. 1987 Marija OVEN, Mihelača 5, Primskovo, predilnica rezerva;
1.4. 1987 Marija PLANINŠEK, Cesta komandanta Staneta 12, Litija, sukalnica

rezerva;
2. 4. 1987 Milka DELIČ, Sitarjevška cesta 29, Litija, predilnica rezerva;
6.4. 1987 Franc RAKAR, Sava 1, Sava, predilnica rezerva;
13. 4. 1987 Sanija TURSUNOVIČ, Trg svobode 34 a, Trbovlje, predilnica rezerva; 
13. 4. 1987 Aida VUKALIČ, Kisovec 33, Zagorje, predilnica rezerva;
13.4. 1987 Subha JOLDIČ, Podvine 30, Zagorje, predilnica rezerva;
13.4. 1987 Milena ŠKRINJAR, Polje 7, Zalog, predilnica rezerva;
13. 4. 1987 Jela DURDEVIČ, Maistrova ulica 6, Litija, predilnica rezerva;
20.4. 1987 Elizabeta VIDA, Sobrače 1, Primskovo, sukalnica rezerva;
20. 4. 1987 Erik LAMBERGAR, Cesta komandanta Staneta 14, Litija, remont 

predpredilnice;
20. 4. 1987 Ismeta KAZIČ, Maistrova 6, Litija, predilnica rezerva;
20.4. 1987 Tončka ZAVRŠNIK, Rodež 7, Zalog, remont predpredilnice;
20.4. 1987 Nura HODŽIČ, Okrogarjeva kolonija 18, Zagorje, predilnica rezerva; 
20. 4. 1987 Seida BRAKIČ, Ulica Luke Svetca 1, Litija, sukalnica rezerva;

Upokojili sta se
V marcu sta se upokojili Vida Koprivnikar, točajka v obratu družbene 

prehrane in Hilda Stamatovski, obratovni knjigovodja.
Vida Koprivnikar seje oktobra leta 

1968 zaposlila v naši delovni organiza
ciji v obratu družbene prehrane kot 
točajka. To delo je opravljala vse do 
upokojitve in je dopolnila polnih 35 let 
delovne dobe.

Z delom v menzi je bila zadovoljna, 
prav tako se je dobro razumela s 
svojimi sodelavci. Spominja se, da so 
se pogoji dela zelo spremenili, saj je 
bila menza v letu 1968 in kasneje lokal 
odprtega tipa tako, da delavnik skoraj

nikoli ni bil dolg le 8 ur. Rada je delala 
z ljudmi, čeprav to delo vedno ni naj
lažje in predvsem ne najhvaležnejše.

In kako smo mi delavci Predilnice 
Litija občutili njeno delo?

Njen vedno nasmejan in prijazen 
obraz nam je dal vedeti, da rada opra
vlja svoje delo. Prijazno in dobrosrčno 
smo poznali tudi iz počitniškega doma 
v Novigradu, saj se je več sezon odl
očila, da je delala za šankom v domu. 
Upamo in želimo, da bi za naš sank v 
Pineto še prišla tako vedra, kot je bila 
vedno doslej.

Hilda Stamatovski se je zaposlila v 
Predilnici .aprila leta 1963 v oddelku 
sukalnice, kjer je opravljala delo 
sukalke več kot sedem let. V letu 1970 
pa je bila razporejena v laboratorij. 
Opravljala je dela sortirke preje, na 
vse izmene, tudi ponoči.

Iz laboratorija je bila v letu 1979 
razporejena v finančno računovodski 
sektor, kjer je opravljala dela knjigo
vodje osebnih dohodkov in dela in 
naloge obratovnega knjigovodje.

Hilda Stamatovski

Tov. Hilda se je odločila za pre
dčasno upokojitev. V lepo urejeni 
stanovanjski hiši ji nebo nikoli zmanj
kalo dela. Kljub temu pa si bo še 
vedno našla čas za oddih. Še posebno 
dobro se počuti na letovanju v Čate- 
ških Toplicah.

Obema želimo še vrsto zadovoljnih in 
zdravih let.

V. B.

Poškodbe 
v aprilu

V mesecu aprilu je bila le ena 
poškodba, zaradi katere je bil 
poškodovanec v bolniškem staležu 
in sicer je Jože Škafar z dvema 
sodelavcema pri popravilu stiskal
nice v čistilnici odpadkov prenašal 
večji kos pločevine. Pri prenosu mu 
je pločevina zdrsnila iz rok in ga 
urezala v podlaket leve roke.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi 

dragega moža

STANETA
TOMŠETA

se iskreno zahvaljujem sode
lavkam in sodelavcem za daro
vano cvetje in denarno pomoč, 
pevcem litijske Lipe za petje 
ob grobu. Matu Savšku za 
poslovilne besede in vsem, ki 
ste ga pospremili na zadnji 
poti.

žena Jožefa

Odšli:
Upokojitve:
15.4. 1987 Ana JELNIKAR, Trg na Stavbah 11, Litija, zbiralnica cevk;
30. 4. 1987 Edvard ČOPAR, Širmanski hrib 8, Litija, zabojarna;
30.4. 1987 Bernardina DRNOVŠEK, Breg 17, Litija, laboratorij;
30 .4. 1987 Frančiška POGLAJEN, Tenetiše 5, Litija, sukalnica efektnih 

sukancev 3. izmena;
30. 4. 1987 Silvestra VIDIC, Cesta Dušana Kvedra 17, Litija, sukalnica 2. izmena; 
30. 4. 1987 Pavla RAZORŠEK, Ponoviče 19 a, Sava, predilnica bombaža 1. 

izmena;

Pismeni sporazum:
19.4. 1987 Milena ZAGORC, Sava 41 a, Sava, predilnica bombaža 1. izmena;
30.4. 1987 Dragica OVEN, Javorje 14, predilnica bombaža rezerva;
30. 4. 1987 Darka ULČAR, Štangarske poljane 5, Šmartno, sukalnica rezerva;

V delovni organizaciji je bilo na dan 30. 4. 1987 zaposlenih 1067 delavcev. Od 
tega 672 žensk in 395 moških.

Od skupnega števila zaposlenih je 74 mladoletnih oseb.

Smrt:
28. 4. 1987 Stanislav TOMŠE, Maistrova 2, Litija, vzdrževanje PB;

J. Zupančič
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Razdeljena letovanja v počitniških domovih
Letos bo letovalo v naših domovih približno 40 odstotkov delavcev Predil

nice Litija. Od tega jih bo največ letovalo v Novigradu — Pineti, kar 372. V 
prikolicah in dveh bivalnikih bo letovalo 64 delavcev. Za Gozd Martuljek pa seje 
odločilo 23 delavcev. Pri razporejanju letovanja smo upoštevali določila pravil
nika o letovanju v počitniških domovih Predilnice Litija.

Največ težav smo imeli pri razporejanju letovanja v prikolice in bivalnika. Kar 
24 delavcev se ni uvrstilo za letovanje v prikolicah, nekateri pa so morali 
spremeniti čas in kraj letovanja. Vsi, ki se prijavite za letovanje v prikolicah 
morate vedeti, da imamo 6 prikolic in dva bivalnika. To pa nikakor ne zadostuje 
povpraševanju, saj je v naši delovni organizaciji zaposlenih več kot tisoč 
delavcev. Verjetno bo tudi v bodoče veliko manj možnosti za letovanje v prikoli
cah, kot v Novigradu.

Valvasorjev Bogenšperk
V ponedeljek 13. 4. 1987 smo se po malici, za uro 

slovenščine odpravili na grad Bogenšperk. Ko smo prišli 
v grad smo se najprej malo okrepčali s pijačo, potem pa 
smo šli na ogled gradu. Najprej smo šli v poročno dvo
rano, kjer nam je upraviteljica gradu povedala kratek 
življenjepis Janeza Vajkarda Valvasorja.

Janez Vajkard Valvasor se je rodil 
1641 v Ljubljani. Rojstni dan sam ni 
zapisan, iz cerkvenih matic pa je raz
vidno, daje bil krščen 28. maja v stolni 
župni cerkvi Sv. Nikolaja. Otroška 
leta in mladost je preživel podobno 
kot večina njegovih plemiških vrs
tnikov. Šolal se je na jezuitski gim
naziji v Ljubljani. Nadaljnje izobrazbe 
ni iskal na univerzi, ampak si je po 
tedanji plemiški navadi izpolnjeval 
znanje in nabiral življenjske izkušnje 
na potovanjih v tujini in v vojaški slu
žbi. Po šolanju na gimnaziji je jeseni 
1653 krenil na svoje prvo potovanje po 
tujini. Leta 1672 seje Janez Vajkard 
Valvasor vrnil s svojih potovanj 
domov in se poročil z Ano Rosino 
Graffenweger iz gradu Slatine pri Liti
ji. Dne 27. 9. 1672 sta zakonca kupila 
od barona Franca Albrehta Khaysella 
pri Litiji gradove oz. gospostva 
Bogenšperk, Črni potok in takrat že 
podrti Lichetberg pod Bogenšper- 
kom. Predložila sta nekaj gotovine in 
tri dolžna pisma, dobro polovico 
kupne vsote pa sta ostala še dolžna. 
Ko si je Janez Vajkard tako ustvaril 
dom in družino, seje posvetil študiju 
in raziskovanju domovine. Iz študij
skih potreb sta nastali knjižnica, kije z 
leti narasla na nekaj tisoč zvezkov, in 
grafična zbirka obsegajoča okoli 8000 
listov, ki jih je dal Valvasor 1685 
tematsko urejene vezati v 18 zvezkov.

V tiskarni stoji poleg eksponatov, ki 
prikazujejo tiskarstvo tistega časa, kot 
najpomembnejši tiskarski stroj,, ki je 
popoln posnetek nekdanjih strojev. 
Na njem lahko obiskovalec po stari 
metodi odtisne bakrorez. Valvasorje
va delovna soba in drugi prostori 
bodo opremljeni tako, da bodo čim 
verneje prikazovali ne le zgodovino 
gradu, ampak Valvasorjevo delo v 
celoti.

Drugo nadstropje gradu je že precej 
urejeno. Tu je bila leta 1973 pos
tavljena tudi prva zbirka zgodovine 
NOB litijske občine. Najlepši prostor 
v gradu je Valvasorjeva knjižnica. Tu 
so od leta 1976 tudi poročni obredi za 
občane litijske občine. Vse več pa je 
parov tudi iz drugih krajev Slovenije.

Dvorana ima 70 sadežev in jo 
uporabljajo tudi za manjše kulturne 
prireditve.

Pri opremljanju gradu so sodelovale 
tudi lovske družine litijske občine. 
Svoje trofeje so prispevali nekateri 
lovci. Med njimi je bil tudi direktor 
Predilnice Jože Mirtič, ki je podaril 
gradu Bogenšperk svojo največjo 
trofejo.

(Po brošuri »Valvasorjev 
Bogenšperk« — 1982) 

I. Podlogar

Morda bi se morali pri odločitvah za letovanje tudi sami odločiti za kakšen 
drug datum, s tem bi omogočili lažjo razporeditev in tudi letovali bi lahko takrat, 
kot bi predvidevali.

Za lažjo predstavo, zakaj vsi ne moremo letovati takrat ko si želimo, obja
vljamo tabele, iz katerih je razvidno, kako smo letovanje razporedili.

7-dnevna izmena Novigrad

Čas letovanja število prijav število oseb
od 20. 6. do 27. 6. 3 8
od 27. 6. do 4.7. 6 18
od 4. 7. do 11.7. 5 21
od 11.7. do 18.7. 13 41
od 18.7. do 25.7. 14 52
od 25. 7. do L 8. 14 43
od 8. 8. do 15. 8. 13 48
od 15. 8. do 22. 8. 8 33
od 22. 8. do 29. 8. 10 31
od 29. 8. do 5.9. 10 28

10-dnevna izmena Novigrad

Čas letovanja število prijav število oseb
20. 6. do 30. 6. 3 10
30. 6. do 10. 7. 13 48
10. 7. do 20. 7. 17 60
20. 7. do 30. 7. 18 62
30. 7. do 9. 8. 18 70

9. 8. do 19. 8. 15 51
19. 8. do 29.8. 8 31
29. 8. do 8.9. 2 3

Letovanje v prikolicah

Čas letovanja Fažana 
št. prij.

Runke 
št. prij.

Stupice 
št. prij.

Punat 
št. prijav

20. 6. do 30. 6. 3 / / 2
30. 6. do 10. 7. 3 1 2 2
10. 7. do 20. 7. 3 1 2 2
20. 7. do 30. 7. 3 1 2 2
30. 7. do 9. 8. 3 1 2 2
9. 8. do 19. 8. 3 1 2 2

19. 8. do 29. 8. 3 1 2 2
29. 8. do 8. 9. I 2

Slava Vojvodine Kranjske je bila 
zadnje Valvsorjevo objavljeno delo. V 
rokopisu je pustil eno umetnostno 
delo in dve naravoslovni razpravi.

To bi bilo na kratko o Janezu Vaj- 
kardu Valvasorju.

Zdaj pa še nekaj o gradu.
Grad Bogenšperk leži ob cesti Litija 

— Radohova vas in je v vsakem 
letnem času lahko dostopen. Poglej
mo si notranjost gradu.

Pritličje gradu je bilo od vsega 
začetka namenjeno gostinski dejavno
sti. Bogenšperk ni grajen tako, da bi 
gostinska dejavnost mogla zaživeti 
celovitejše. Gostinstvo, pogreša spalni 
del. Pritličje za sedaj obsega restavra
cijo, stanovanjski del za gostinske 
delavce, recepcijo in posebno sobo za 
goste, opremljeno v viteškem slogu.

Prvo nastropje gradu je bilo že 
temeljito gradbeno statično obnovlje
no. Prostori so v večjem delu pri
pravljeni za muzej Janeza Vajkarda 
Valvasorja. Dokončno je urejena le 
Valvasorjeva tiskarna. Opremo je 
strokovno pripravil tehniški muzej 
Slovenije.

Novi delavci so v okviru teoretičnega dela usposabljanja obiskali tudi grad 
Bogenšperk, kjer so si ogledali znamenitosti tega gradu, predvsem pa 
muzej. Največ časa so posvetili delu Janeza V. Valvasorja in se dlje 
zadrževali v njegovi delovni sobi.
Ena skupina si je na razstavljenem tiskarskem stroju, ki je verna kopija 
Valvasorjevega, odtisnila bakrorez gradu Bogenšperk. Na sliki — tečaj
niki v grajski knjižnici poslušajo razlago o zanimivostih gradu Bogenšperk.

V Novigradu bodo letovali v preds
ezoni učenci Osnovne šole DKT Litija 
in sicer od 18.6. do 25.6.1987. Od 25.6. 
do 30. 6. pa bo letovalo približno 45 
pevcev mešanega pevskega zbora 
Svoboda II iz Trbovelj. V posezoni pa 
bodo, letovali v Pineti učenci Osnovne 
šole Šmartno.

Preko sindikata bo letovalo v Novig
radu 22delavcev Predilnice Litija, 4 pa 
so se odločili za letovanje v Gozd 
Martuljku.

Helena Hiršel

In še to!
Vse tiste, ki bodo letovali v prik

olicah in bivalnikih opozarjamo, da 
vzamete napotnico sseboj in se prija
vite na recepciji kampa. Obvezno 
morate vpisati v knjigo gostov vse 
osebe, ki letujejo. Vpisati pa morate 
tudi vse pomanjkljivosti, ki jih boste 
opazili.
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NAGRADNA KRIŽANKA
Sestavil:

LEŠNIK 1 2 3 4 5 6 7 B 8 9 10 11 12

13 14

15 16

17 18 19

20 21 22

23 24 25

m 26 27 28

29 30 31 32

33 34 35

36 37 38

39 40 41

42 43

44 45

VODORAVNO: 13. staro ime za 
kvadrat, 14. ameriški filmski režiser 
(Frank), 15. mesto na Siciliji, 16. 
enoglasno cerkveno petje, 17. ropar
ski delfin, 18. četrti rimski kralj, 19. 
moško ime, 20. kubanski minister, 
21. oddelek, 22. irski brinovec, 23. 
kratica za teniški klub, 24. skriva
lišče, 25. izrastek na glavi, 27. črta, 
proga, 28. visokotravnata stepa v 
južni Ameriki, 29. največje mesto v 
Dalmaciji, 30. TV in filmski igralec 
(Antun), 33. nadav, naplačilo, 34. 
kraj blizu Ribnice na Dolenjskem, 
35. Duška Počkaj, 36. hladno orožje, 
37. ranocelnik, 38. črna žival, 39. 
zaznanje s tipanjem, 40. temno siva 
kemična prvina, 41. pritok Rena v 
Švici, 42. trajna zelika zlatičnica s 
strupeno koreniko, 43. tekmovalec v 
borilnem športu, 44. prispevek, 
vloga (družabnika), 45. trstje.

NAVPIČNO: 1. telesne vaje, 2. 
vrsta igre na karte, 3. ime pisateljice 
Vašte, 4. grška mati bogov, Kronova 
žena, 5. okrajšava zajunior, 6.junak 
šp. viteškega romana, 7. stalnost, 
nespremenljivost, 8. centralni komi
te, 9. Aonec, 10. preglasitev, 11. 
krogov lok, ki je enak polmeru, 12. 
špansko moško ime. 16. biljardna 
palica, 18. govornik, 19. švicarski 
pisatelj (Gottfried), 21. tekočina v 
žilah, 24. tlačilnik, 25. figura, 26. 
osamljenost, 27. ravs, 28. reka v Sibi
riji, 30. nebesa, 31. vrsta igre na 
karte, 32. razdelek las, 35. indijanska 
plemena v Srednji Ameriki, 37. zele- 
njadnica, zel za juhe, 38. nizek ženski 
glas, 40. Harry Truman, 41. Bedrich 
Smetana.

SLg|VENIJATURIST
pojdite z nami!

Počitnice v letu 1987
Kakor že dolgo vrsto let, tako tudi 

letos turistična agencija TTG Slovenija- 
turist ponuja počitniške aranžmaje, ki so 
namenjeni najširšemu krogu slovenskih 
dopustnikov. V predstavljenih letoviščih, 
v zasebnih sobah, hotelih, apartmajih in 
počitniških prikolicah nudi Slovenijatu- 
rist sorazmerno poceni počitniške aran
žmaje, ki utegnejo posebej zanimati nele 
posameznike, temveč tudi delovne kolek
tive, ki nimajo lastnih počitniških zmog
ljivosti ali pa imajo premajhne.

Izhaja dvakrat mesečno. Izdajajo 
ga delavci Predilnice Litija. Člani 
uredništva: Matic Malenšek — 
urednik, Branko Bizjak, dipl. ing. 
Mirko Dolinšek, Martina Kralj, 
Vinko Keržan in dipl. ing. Andrej 
Štritof. Fotografije: Matic Malen
šek in Marijan Šušteršič. Številka 
telefona: (061) 881-411 (76). List 
dobijo člani delovne organizacije in 
upokojenci brezplačno na dom. Pri
prava za tisk: DIC-TOZD Grafika 
Novo mesto. Tisk: Aleksander Jo
vanovič, Litija. Naklada: 1700 
izvodov.

Posebej bi vas radi opozorili na 
nekatera letovišča, kjer smo rezervirali 
največ postelj. To so naslednji kraji: Pulj 
in okolica, Vis, Lastovo, Makarska 
Riviera, Murter in Pag. V zvezi z 
zadnjima dvema otoškima krajema bi 
radi povedali, da tam organiziramo 
klubsko dejavnost pod geslom »Vesela 
družba«. Prepričani smo, da bodo v 
okviru te dejavnosti počitnice še posebej 
prijetne za skupine dopustnikov iz delov
nih kolektivov. V oba »klubska« kraja 
bomo organizirali tudi avtobusni prevoz 
iz Slovenije (podrobnejšo informacijo o 
»veseli družbi« lahko preberete v ceni
ku). Seveda pa ne gre prezreti možnosti 
za obročno odplačevanje. (Podrobnejšo 
informacijo o tem lahko preberete v ceni
ku. Cenik dobite pri Heleni Hiršel — 
poslovna stavba — oddelek za družbeni 
standard).

Opozorili bi vas na našo izletniško 
dejavnost!

Za vas smo pripravili obširen program 
posebnih izletov (skupine) — z vlaki, 
letali, avtobusi in ladjami po domovini in 
tujini. Če želite vam pošljemo naše izle
tniške programe.

Križanko oddajte najkasneje do 18. maja 1987 v skrinjico Litij
skega Predilca ali pošljite na uredništvo. Ne pozabite napisati 
svoje ime in točnega naslova. Nagrajene bodo tri izžrebane in 
pravilno rešene križanke.

OGLAS
Prodam 2 nova strešna okna EKO 105 x 112 cm termoband po 

10 SM za komad ali zamenjam za enaka okna 90 cm širine. 
Potisek (int. tel. 55)

Kjer si pešci utrejo krajšo pot po zelenici, je bolje popustiti in pot priznali 
ter urediti.


